
1

Mette Bønneland

Fra: Lars Ahlstrand <info@larsahlstrand.dk>
Sendt: 13. november 2021 15:15
Til: roedovre.kommune.10083@rk.dk
Cc: Mette Bønneland
Emne: Høringssvar

Opfølgningsflag: Opfølgning
Flagstatus: Fuldført

 
Til rette vedkommende: 
 
 
Heraf følger Udsatterådets Høringssvar vedrørende tilsyn på plejehjem 2021 
 
 
 
 
> Udsatterådet kan konstatere, at det på 3 ud af 4 plejehjem er svært at rekruttere fast personale, og at der bruges 
mange vikarer. Det finder vi bekymrende, da netop en fast kontakt til et fast personale har stor betydning for den 
enkelte plejehjemsbeboers trivsel. I den forbindelse kan det eksempelvis overvejes, om køkkenpersonale kan 
overtage køkkenfunktioner, som i dag varetages af det faste personale. Herved frigøres der tid til nærvær med 
beboerne og utvivlsomt også større arbejdsglæde og dermed fastholdelse af personale. 
>  
> Det ses også, at især 3 plejehjem er udfordret i.f.t. yngre beboere med psykiatriske problemstillinger. Her vil det 
være ønskeligt med en fælles kommunal strategiplan. 
>  
> Fælles for 3 uf af 4 plejehjem gælder, at vi mangler at se pårørendeinddragelse, og en beskrivelse af standarder for 
kost- og rengøring - alle forhold, som har betydning for et ophold på plejehjem. 
>  
> Og til sidst men ikke mindst mangler der generelt et fokus på Polyfarmaci ( brugen af mange medikamenter på 
samme tid ). Ældre mennesker generelt får meget medicin, og ikke al medicin er foreneligt. Det kan medføre øget 
dødelighed, reduceret livskvalitet og en lang række andre negative følgevirkninger.  
> Udsatterådet vil derfor anbefale, at beboernes medicin gennemgås af en medicin kyndig fagperson, gerne en 
farmaceut, m.h.p. at forhindre Polyfarmaci. 
>  
> På Udsatterådets vegne 
>  
> Lars Ahlstrand 
> Formand 
 


